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Oœwiadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Katarzyny Hall

Od 1 stycznia tego roku obowi¹zuj¹ przepisy nowelizuj¹ce ustawê o pomocy pañstwa w zakresie
do¿ywiania dzieci w szko³ach. Zgodnie z nowelizacj¹ ka¿dy uczeñ, który zg³osi takie ¿yczenie, powinien
otrzymaæ w szkole bezp³atny posi³ek (obiad). Decyzjê w tej sprawie podejmuje dyrektor, powiadamiaj¹c
jednoczeœnie w³aœciwy oœrodek pomocy spo³ecznej. Pomoc udzielona w tej formie nie wymaga przepro-
wadzenia wywiadu œrodowiskowego w celu ustalenia sytuacji materialnej rodziny. Nie jest te¿ wymaga-
ne wydanie w tej sprawie decyzji administracyjnej przez oœrodek pomocy spo³ecznej. Tak wydawane
obiady finansowane s¹ ze œrodków przekazanych szkole przez GOSP na podstawie listy sporz¹dzonej
przez dyrektora szko³y. Zaznaczyæ jednak trzeba, ¿e t¹ form¹ pomocy mo¿na obj¹æ maksymalnie 10%
uczniów do¿ywianych ogó³em w szkole na podstawie wydanych decyzji administracyjnych (DzU
z 2008 r. nr 225 poz. 1487).

Docieraj¹ do mnie informacje, tak¿e za poœrednictwem mediów, ¿e nowelizacja nie rozwi¹za³a pro-
blemu do koñca. Dyrektorzy mog¹ wybraæ dodatkowo 10% ogólnej liczby do¿ywianych uczniów w danej
szkole, ale czasami jest ich wiêcej. Szko³y, aby do¿ywiæ wszystkie dzieci, zmuszane s¹ do szukania
sponsorów, a w obecnej sytuacji, w sytuacji kryzysu, nie jest to ³atwe.

Zwracam siê do pani minister z zapytaniem, jak ta sprawa kszta³tuje siê w skali ca³ego kraju. Czy ko-
nieczne jest ponowne podjêcie dzia³añ zmierzaj¹cych do poprawy istniej¹cych przepisów w tym zakre-
sie? Premier Donald Tusk ju¿ podczas swojego exposé w Sejmie w listopadzie 2007 r. zapowiedzia³, ¿e
jednym z g³ównych punktów programu jego rz¹du bêdzie rozwi¹zanie w polskich szko³ach problemu
niedo¿ywienia dzieci.
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